

EFF'S SURVEILLANCE SELF-DEFENSE

လုံ့ကျိုင်လာ•ဏ်တု•စးပံင်း

<https://ssd.eff.org/en/about-surveillance-self-defense>



LOCALIZATION LAB

လုံးကျိုက်လာဏ်တူစူးဖိမ်း

ကုမ္ပဏီအားအား ချော့ဆိက်အင်းကိုင်တူ စူးဖိမ်းသယ်လုံဖူးဏ် ဝေးဆိုင် ချော့သမားဆုံဝေးဧါ ချော့သမား အုံဝေ့ထွာဆေဝ်လုံဆါ။ ဧဝ်ဏ်ခဝ်အုံဟိုင် မုးတုံကေဝ်ခဝ်လုံမိုင်လဲဏ် လုံးဏေဝ်ကဲလာဟူး။

ပုံသယ်လုံခဝ် တူစူးဖိမ်းစုံရေင့်သယ်လုံဖူးဏ် ဆုံမးတုံဖုလုံအုံ တဝ်လိုင်လုံဏ်ဖင့်ခေါဟ်လုံဆါ (ဏ်မုးဝေးသာ ဆုံလုံးကျိုက်ဗျောဟ်လုံမုလုံး [တူစူးဖိမ်းသယ်လုံဖူး](#) ဏ်ဆါ။)လာဏ်ဏ် အေဆိုင်မိမ်းဆုံ ဟေဝ်အေအုံ ဏ် ကေ့စုံဒ် ပုံဗျင်လာဟိုင် မု ပုံဗျင်သာအုံကျိုင်သယ် မာဏေဝ်အင်းဗျူကဲလာဆါ။ဆုံပုံယုံသယ်လုံဖူးဏ်ဗျင် မွာမုမာစုံဝ်ဖုံဏေဝ် ဆုံပုံယုံဆုံခင်းထါသယ်လုံဖူး ဆေဝ်လုံ။

ဏင်းထင်းလာ ဆုံစီးဧါသယ်ယိုင် ဝေးဆိုင်ချော့ဏ်သုံကျိုက်တင်းလုက်ဆဝ်ဝဲလ်သယ် လုံမွဲဆါ။ အုံဝေ့ဏ် ပိုင် ဏားသေ့ဝေ့ ဝေးဆိုင်ချော့ဏ်ဗျင်ခိုင်ဖင့်ခေါဟ် ဆုံတုံယုဂ်သယ်ချော့ ဏ်မာထိုင်ဏင်း ဆုံတုံယုဂ်ပုံသေ့လဲအုံကျိုင် ဏ်သယ်ဆေဝ်လုံ။အင်းစိုင်ဖေ့ ပုံ [ကဲထင်းဆုံပါပုဂ်ဆုံလင်း](#) အုံဟိုင်ပုံယုံစူးဆိုင်ချော့ မာဏင်းထဖေ့ ဆုံပြိုင် အေးမိုင် အုံကျိုင်ဆါ။

ဆုံဝေးဧါယိုင်မွဲ ဆုံမာကဲထင်းလုံမိုင်ဟိုင် လုံမွဲဆုံလူဆုံဗျယ်လုံမိုင်

အုံမေယာထုက်မုးသုံယော့ဝယ်လုံမိုင်ဏ် အေမွဲ ဏ်အင်းလယ်ဆဝ်ဝဲလ် ချော့ ဗျယ်အေးထင်း တူစူးဖိမ်းသယ်ခါဏ် အုံသမားသယ်လုံဖူး ဝေးဆိုင် ချော့ဏ်မုမာကဲလုံဆုံဏင်းဗျိုင်လုက်ကွာအုံဟိုင် မာစုံဝ်မာဆိုင် ကဲဝေ့ ဏေဝ်အေးဆါ။အုံခေါဟ်စိုင် ဏ်လုံဟာခဝ် ဝေးဆိုင်ချော့ ဒေဂျစ်တိုင်ဆုံဝေးဧါ အုံလေဝ် အုံ ထိုင် ဆုံ သေ့ယာ ဏားသေ့သယ်လုံဖူး အင်းဗျူမာဏင်းထထေ့ဆါ။ဟူအုံဗျိုင် အေမွဲ ဏ်ဗျင် ဆုံဝေးဧါတူစူးဖိမ်းသယ် လုံဏ်ဖုံ ဖိုင်အိုင်လာဏ်ဏ် ဗျိုင်ဆုံလင်းလာ [ပတ်စုံ](#) လုံဏ်ကိုင်ပျူတာလုံဗျော့။ ဝေးဏ်လဲစါ စိုင် မာစုံဝ်မာဆိုင် ဏ်လုံကဲစး အေးအေးအုံခေါဟ်ကျိုင်လုံဆါ။ အေမွဲ ဖုံဝေးသာသုံယော့ ဏ်အုံကျိုင် ဆုံ ပြိုင်လုံမိုင်မိုင် လုံအုံယဝ်ထုက်လုံဆင့်ဏ် အုံသမားအင်းဗျူမုကဲဝေ့အုံခေါဟ်စိုင် အေကေးဟယ်ဏ် အုံသမားမာစုံကဲလုံအေးလုံဆါ။

ဏေ့မိုင်လုံမိုင် ဏ်အေပုံဗျင်ဝေးသာ ဏ်ဆုံမာလုက်ဆိုင်အုံဟိုင်စါစိုင် ဝေးမာခိုင်ဏ်ထ [ဒေတာ](#) လုံဖူးလုံဆါ။ အုံဏ်မာ ဏ်မု သေ့ယာ ထေ့ဆာ ဆုံနက်အူးလင်းသူး ဆုံအုံကျိုင်သယ်ဆေဝ်လုံ။အေမွဲဏ် [မာတုံယုဂ်](#) အေချေဟ်စူးဏ်တာ ဝေးဆိုင်ချော့ အင်းဗျူစိုင်ဟိုင်ခေဝ်ဆာသယ် လိုင်အင်းဗျူယောဝ်ခါ မုကေးဟယ်ဆေဝ်လုံ။ ဝေးဆိုင်ချော့ NSA လိက်မာ ဏင်း”ဖင့်ခေါဟ် မုကဲချိုင်ဝေးသာအုံဟိုင် ဝေးလိုင်ဗျယ်ဖေ့ ဖုံအုံဗျယ်ဗျောဟ် လုံမွဲ ဆါ။ ဧဝ်ဏ်သိုင်ဆေဝ် ပုံအေးဗျင်ခိုင်ချော့ ထေ့ခါနုပိုင်ကြိုင်ခေါဟ်သယ်စါစိုင် လိုင်ခက် ဝေးဆိုင်ချော့ ပုံသုံ [ဆုံကာစိကဲဆုံမာ](#) တူဆူးဖိမ်းသယ်လုံဆါ။အေကဲထင်း [ဆုံပါပုဂ်](#) ဏ်စါစိုင် ဝေးဆိုင်ချော့ပုံဗျင် ဆုံလူယုယိုင်ကုံလွာဲသယ် ချော့သိုင်ဝယ်ခိုင်အုံဏင်းသယ်ဏ် မုသုံစိုင်ဖုံလေက်သုံဏင်းခါ လုံဏ်လပ်တဝ်ပုံမိုင် ဆဝ်ဝဲလ်အင်းခါင်းယေင်းလင်းသယ် ဆိက်ထင်းအုံထဝ်တယ်ဝေ့ဆေဝ်လုံ။ပုံအေလဝ်တဝ်တဝ်ဏ်စါစိုင် ဆုံအေဟယ်မာဏ် ဏ်သိုင်ခါ ပုံအေးပုံဗျင်ဏ် မုးကိုင်ဝေ့ [ဆုံတုံယုဂ်ကုယိုင်](#) ဆေဝ်လုံ။

ဖေ့လင့်ဝယ်ဝီလာလုက်ဆိမ်း ပိုင်ထင်းလုံဏ်ကျိုက်တင်းလုက် လုံဗျယ်သုံဗျင်ခါ ဝေးဆိုင် ချော့တူစူးဖိမ်း အုံကျိုင် သယ်လုံဖူး အင်းစာဝယ်ကဲလာကိုင်မိုင် ချော့ဆါ။

ဦးဆုံးဖွဲ့စည်းမှုအကျဉ်းချုပ်

အို ယိုဝ်းကို မွဲအိုခိုင့်ထင်ထက် အင်းယူဆိုစီးခါ ဆိုဦးဦး ဆိုခိုင့်ဆိုသယ်ကို မွဲတါခေါ်စွဲဝေ တူစွဲဖင်းသယ်ဆေဝ်လှ်။

ဂမိုင်းဆုဂ်ဆုစေခါ ဒစ်ဂျစ်တိုင် ဆဝ်ဝဲလ်လှ်ဖးကို ပိုအေသိုအိုဝ် မိုစးပိုယိုဖေ ပိုဂ်ထင်းဝေခွာလဝ်ဆါ။ ဟိုအေလဝ်ဏးသေယဝ်လှ်ခဝ်ကို ခိုင့်ဂိုင်းသယ်ယိုဝ် လှ်ဖိုပိုကွာ ဆိုအင်းစိုင့်ဆိုမာ၊ ဆိုမာပိုဝ်တိုင်သင့်ဦး မိုဖေး မိုမာဆိုမာအိုကျိုင်သယ်လှ်ဖး ပိုသေ့ဏ်လဲသယ်ဆေဝ်လှ်။ ပိုအေလဝ်ထေခွာ ဆိုကိုလှ် ပိုကျိုင်သယ်ကို အင်းတိုင်ထင်းဟွာတူစွဲဖင်းသယ်ဟိုင် အင်းဟွာ ပိုယိုကလာ ဆိုစေခါ အိုဖိုင်လင် ဦးမာဟေဝ်ဆိုင် ပိုကျိုင် သယ် ဆေဝ်လှ်။

[ပိုဂ်ထင်းဝေခွာဆဝ်ဝဲလ်](#) ကို မာဆိုင်ဖေဝေ ဟေဝ်စွဲတယ် ဆိုစေခါ ဖိုင်သာလာဏင့် ဥဂ်အိုဖေဟ်ယိုလှ်ဗျေဝ်ဆါ။ အိုဂ်ဏ်လှ်ဖးကို ခိုင့်ကိုင်ညာသယ်၊ ဆိုလင်အိုကျိုင်သယ်၊ ဂမိုင်း ဆိုဂ်သေဝ်ပညာလှ်ဖး အေအင်း စိုင့် စါစိုဝ် မာကဲဝေတယ်လှ်ဆါ။ ပိုဂ်ဂျက်ပေဝ်ပေဝ်သယ်အိုဟိုင် (ဦးမာ ဦးမာမိင် မာပြေမိင် ဆိုမာသမး ကေ့စိုဒ် မာကဲထင်းဏေဝ်ဝေဆေဝ်လှ်ဆါ။

အေသိုင်တူစွဲဖင်းခါ ဏးသေလာ ခိုင့်ဆိုမာသယ်ဦးလှ်ဖးယေဝ်လာ ဆိုစေခါ စိုရေဝ်စိုင့် စးဆိုင်ဦးမာဏါင်း ဆိုစေ ခါ အိုထေဟ်အိုဆိုင်ဏ်လှ်။ အိုယာထက်လှ်ဆိုင် ဆဝ်ဝဲလ်ဦးဟာဝဲလ်သယ်ကို စးအိုလာ ဦးအိုသမးဆိုပိုယိုဆိုမာထေခွာ။ ဖိုပိုကွာ အေမွဲ အင်းစာဆိုင် ဆိုဟိုင်လှ်မိင်မိင်အိုဟိုင်သမး စးအိုတယ်ဝေ ပညာထေခွာလဝ်ဆါ။

စးဆိုင်ဦး ဆိုအင်းတိုင်အိုကျိုင် ဆိုဟေဝ်ဦးဆိုင် အိုင်

သယ်ကိုမာပြိုင်ခိုက်ပိုသေ့လဲဆါ။ ဆဝ်ဝဲလ်ဦးဟာဝဲလ်ကို မွဲအိုထာဝယ်ဆိုစေခါ လှ်မွဲဆါ။ လှ်စိုင့်ဏေဝ်လာ တူစွဲဖင်း စးဆိုင်ဦး ဆိုအင်းတိုင်ဆာ(စး) အင်းဆာဝယ်ဂမိုင်းဖင့်ခေါ်တင်လင်ဆာသယ်လှ်ဖး အိုသမးထက်ထင်းဝယ် ဆိုခြေခြာသယ်လှ်ဖးဆါ။

အင်းကိုအိုဏါင်းအိုလင်အိုဟိုင် စးဆိုင်ဦး “သုဂ်မူထဝ် (စး) အေင်အဲစ်အေ လိုက်မာဏါင်းသယ်ကို မွဲမာ ဏါင်း ထဝယ် အိုလင် အိုယိုင်ဝင်ဆေဝ်လှ်။ ဆိုမာဏါင်း လှ်ဖးကို ပိုအေလဝ်ထိုင်လှ်မိင်ခဝ်ကို မွဲဆိုဏယ်အင်းစွဲတယ်ဦးသိုင်လင်သာ လှ်စးပိုင်ဦး ဆိုသမးဆိုအိုဆိုင်သယ်ဖင့်ခေါ်ဆေဝ်လှ်။

စးဏ်လဲစါစိုဝ် ဆိုဟယိုနက်လင်မာဟာဟိုင် ဆိုစေခါ ဆာသယ်လှ်ဖးကို လှ်မိင်လှ်မွဲလှ်မိင် အင်းယူဝေဖိုင် သာသေ့ဝေစွဲမာဆေဝ်လှ်။ အိုခေါ်စိုင့်ပိုသယ်လှ်ဖး ဧဆိုလင်ဖူးလင်ဆိုင်လှ်အိုစး သိုဝ် ဆဝ်ဝဲလ်ဦး ဟာဝဲလ် ဆိုမာသယ်ကို စးမာဟေဝ်ထင်းဝေ အိုဆိုင်ကျိုကျိုလှ်ဆါ။ ဆိုအင်းတိုင်ဆာသယ် မာယဝ်စွဲမာယဝ်ခင်း ဧယိုဝ်လှ်စါစိုဝ် ဆိုပိုဂ်ပြသနာသယ် မိုစးတိုင်ဏ်ခင်းခိုင်ဝေတယ်ဆေဝ်လှ်။ လိုင် ကိုဝ် အင်းယူထိုင်ကဲလာ မွဲမာထေခွာဆာဆာသယ်(စး) ဦးဖိုင်းဖိုက်ကိုလှ်သယ်ဖင့်ခေါ် သာသုဂ်တျာဟေဝ်မွဲသယ်လှ်ဖးဆါ။

ဆိုပုံယှဉ်ဆာ•ဟေ့ဝ်လိုဟာဏ် ပုံကိုဝ်ဝေ့ ဝေးဆိုင်ဥေ့စူးယာ့မုခင့်ဖဆိုမာဖင့်ခေါဟ်အိုတာ
ဟိုင်ခေဝ်လုက်ကာဏ်သး ပုံလဝ်ကဲဝေ့ဆေဝ်လှ်။အေမ္မာ တူ•စူးဖင်းဝ်ဆိက်တံစ်ရေင့်သယ်
ကံထင်းဆိုလိုမိင်မိင်သယ် ခေ့ ဆိုပြိုင်သယ် မှ်အင်းလယ်အေးထင်းအိုသင့်လိုမိင်မိင်သယ်
ဝေးဆိုင်ဥေ့ဆဝ်ဝ်လ်လင်•လခစူး မှ်တိုင်ပိုင်အိုသင့်အိုဟိုင်•စါ ခိုဝ် ဥေ့ဆိုပုံယှဉ်ဆာ•ဖင့်ခေါဟ်
ပုံသယ်ခဝ် စူးယာ့အိုဟိုင်•သးလုဝေးခေါဝ်•ကိုတဝ် အင်းကျေ့သာထိုင်ကဲဝေ့ ကိုဝ်စိုင်ဥေ့ဆေဝ်လှ်။

အေမ္မာဆိုအင်းတိုင်ပိုင်ဆာ•သယ် ဆိုအင်းပင်•ထင်းစါခိုဝ် မှ်မာပုံသေ့လဲဆါ။

တူ•မာဏါင်းဆိုစီးစါ ဆာ•သယ် အင်းတိုင်ပိုင်ထင်း ဆဝ်ဝ်လ်ဥေ့ဟာဝ်လ်ခါဏ် အိုဟေ့ဝ်ခဝ်သိုဝ်ဆေဝ်
အိုသးဝေ့ ဝေးသာဏ် လိုဆိုပြိုင်ဃုမုထုက် ဆိုတုံယှဉ်အိုဆိုင် လဝ်ဆါ။ ဟိုကိုဝ်ဝေ့ ဆိုမာပိုင်ဆာ•ဟေ့ဝ်
ယိုဝ် ဏ် ဝေးဆိုင်သ္မာဟယံမာစေးထိက် အိုဆိုမာလုက်ကာဏ် အိုဝယ်ဝေ့ ဆိုပုံဥိုင်ထမုဆာသိုကာဆေဝ်လှ်
ဆါ။

လာဏင့်သီး ဆိုဟယံမာထိက်ထုက်ဆာ•သယ်ခဝ်ဥိုင် လိုပါကာဆိုင်မင်းထီဆာ
ဆိုထုက်ထင်းဆိုမာအိုသင့်အိုသင့်ဖင့်ခေါဟ်အေးဆါ။အိုသီးခဝ် ဏ်ဝေးဆိုင်ဥေ့အိုသးကိုဆာ• ဆိုမာစေးထီ
အိုကျိုင်ဖင့်ခေါဟ် မှ်အင်းပင်•ထိုင်ဆို ပုံသေ့လဲဆါ။ထိုင်ဏ်အိုဟိုင်• ခွင်•ရုံ•ဥေ့ထမုခါန်• ပိုင်ကြိုင်ဆာ•
ခေါဟ်သယ်လှ်ဖး လဝ်ဖေ့သ္မာဝယ် ကိုမုဏခသယ် ဝေးဆိုင်ဥေ့အိုသးလိုဟာ ဒေတာ (ဝေး) အင်းတိုင်
ပါတုင့်ခိုင်သယ်ဟိုင် မာဆိုင်ပြိုင်ခိုက်ဝေ့ လိုဆိုဝေးသာအိုမိင်လုက်ကာလဝ်ဆါ။ ထိုင်ဆိုမာလိုဆိုင်
အိုလင်သင့်သယ်လှ်ဖး အိုအင်းတိုင်ဆာ•သယ်ဏ် မှ်အိုလိုဝ်ဥေ့ဟ်ထုက်လိုဆါ။ဏ်အေကိုတဝ်ဝေးသာ
အရန်ထမုခါန်• ပိုင်ကြိုင်ခေါဟ် ဆာ•သယ် မှ်ဟယံမာထိက်ထုက် ဏ်ဆိုမာသယ်စါ ခိုဝ် ပှာအိုခိုင်
ယူအက်စ်ခိုင်ကိုမုဏခသယ်လှ်ဖး ဝေ့ခိုင်ထေံ အရန်ထုက်ထင်းဝယ် ထမုခါန်•ပိုင်သယ်မုဏေဝ်သိုဝ် ဏ်
ဝေးအိုဆိုင်လင်ပျုက်ဥေ့ ယူအက်စ်ထမုခါန်•ပိုင်ထမုဆာလဝ်ဆါ။

အေမ္မာဆိုအင်းတိုင်ပိုင်ဆာ•သယ် ဟာဗေ့ဝေးသာ ထမုခါန်•ပိုင်ကြိုင်ခေါဟ်ဆိုသိုင်လင်လှ်ဖးစါ ခိုဝ်
ဆိုမာထိက်ထုက်ဆာ•သယ်ဏ် ကေ့စိုဒ်မာဟာဟိုင်ထိုင်ဝေ့ ဝေးဆိုင်ဥေ့ အိုသးထုက်ထင်းဝယ်
ပိုင်ဆိုမာသယ် ဥေ့ဆိုဟယံဃွယ်ဆာ•သယ်ဆေဝ်လှ်ဆါ။

ခင့်ဟေ့ဝ်တူ•စူးဖင်းလှ်ဖးဏ် အေးဥေးသိုင်အင်းတိုင်ဆိုမာသယ်သေ့ဝေ့ လိုဆိုဟယံဆိုမာ နိုင်အိုသယ် ဥေ့
အင်းတိုင်သင့်ဝေ့ ပိုင်ဥိုင်သ္မာသယ်လုက်ကာလဝ်ဆါ။လိုင်အင်းဃူမာဏါင်းထမုဆာလာ•
ဆိုခိုင်ဘာ•သာအေထမုဆာဟိုင် ဆိုအင်းတိုင်ခေ့•ယါတာဆာ•သယ် ဆေံထေံဖာလိုဏေဝ်
ဟိုင်ခေဝ်ဒေတာသယ်ဥေ့ ဆိုမာလှ်ဖးဖင့်ခေါဟ် တိုင်•ပါင်း•သယ်ဏ်ဆါ။ လိုင်အင်းဃူထမုဆာလာ•
လိုဟာဟိုင်•ဒေတာဝေးဆိုင်ဥေ့တုံ ခွင်•ရုံ•ပိုင်ဆိုမာသယ်ဆေဝ်လှ်ဆါ။

ထင်းအိုမုဂ်အိုဟိုင်•ဆိုမာလုက်ပြိုင်အိုကျိုင် (ဝေး)အိုင်လိုင်ခွဲဆာ•ဆိုမာအိုကျိုင်သယ် အိုဖိုင်ဖိုင်ဆေဝ်ဟး

ကိုမုဏခအင်းဆာ့ဆိုထုက်ထင်းသယ်ဥေ့လဝ်ပျုဏဲခိုင် ဆိုလင်ခိုင်ထုက်ဆဝ်ဝ်လ်သယ်စါ ခိုဝ်
ကံထင်းဆိုဥေးတုံဖေ့ဝေ့ဆေဝ်လှ်။ပုံအေလဝ်ထင်းဆိုဥေးတုံဖေ့ဥေ့လဝ်ဆိုပြိုင်တဝ်သယ်ဆေဝ်လှ်။စူးယာ့လ
ိုင်ခိုင်လိုခဝ် ဆိုထုက်ထင်းပိုင်တက်လိုဟာဟိုင်•သယ်လှ်ဖး မှ်ဥေးခိုင်ကဲဝေ့ဥေးဆိုနှင့်ဏာတုံဒုဂ်သယ်
စူးဉာ်ဆေဝ်လှ်။အိုခေါဟ်စိုင် ဏ်မုသို• တူ•စူးဖင်းသယ်လှ်ဖး မာထမုမာဆာဝယ် အေဟေ့ဝ်ဆါ။

စးဆီငွေ အိုလင်ခါငွေထုက်လုံဟာဟင်းဆုံမာသယ်သမး စေအိုကေထိုမိုသေ့ သိုဝ် အိုမိင်အိုစိင်အိုအးမာဆေဝ်လုံ။ဏိုထဝ သိုဝ် မာခိုင်ကုံလုံဆာသယ် အေမွဲတိုင်ထင်းဆုံမာလုံမိင်မိင်စါ ဝိုဝ် အင်းကေဖေထာ ဆံင်ဆုံ ပြိုင် အိုကျိုင်ဟေဝ်သယ်လုံဖးဏိုဆါ။

မိုစးဃွယ် ဖုံလီခုံအိုဏိုင်းပုံသေ့လဲ ။ကံင်ပျူတာ ပုံသေ့လဲဆါ။

ဆုံစးစါ ပုံယုံဆာသယ်လုံဖး လဝ်ထင်းဆုံခါဏို “ယုံမိုစးဃွယ် အိုင်းတိုဖုံဟး အိုင်ဖုံဟး”(စး) “ယုံမိုစးသို ပစစေ ဟး မက်စ်ဘူတ်ဟး”(စး) “မိုစးသို အဝ်ပေးတေငွ်စုံနစ်သယ် ပုံသေ့လဲ။ဆုံသယ်လုံဖးဏို မွဲဆုံအင်းစာအးထုက် မိုဃးအးဝေဆေဝ်လုံ။စးဆီငွေဆုံအိုဆံင်ဟေဝ် ဆဝ်ဝ်လဲဃေစက်တိုမိက်သယ်လုံဖးဏို အိုဝယ်လုက်ဆိင်းလာဏို ဆုံဟာဟိုင်ဃေဆုံစးတိုကေဝ်အိုဟိုင် မိုစးသိုင်ဟေဝ်ဃူဂ်ပါင်ဆါ။ကုံမိုဏေလုက်ကာဏို မိုထေဟ်ဃိုင်ပျူဖေဏို ဆုံစးစါ အိုဟေဝ်သယ်ဏိုဆေဝ်(စး) ဃေထစုခါနံ ပိုင်ကြိုင် ခေါဟ်သယ်ခဝ်အဝ် ဆံင်ပုံယုံတယ်ဝေ ဆုံလင်ဖူးလင်ဆင့် ဆုံစး စါ ဏိုသယ်ဆေဝ်လုံ။

ခေသယ်အင်းလယ်သာလာဏို စက်တိုမိက် လုံ ဏင်ဏင် လိုင်ခေခါဂ်ဟေဝ်မာဆေဝ်လုံ။ဏိုအေဃွယ် စက်တိုမိက်ဃေအဝ်ပေးတေငွ်စုံနစ်သယ်ခါဏို ဆုံဃူဂ်လာဆဝ်ဝ်လဲအိုလင်ခါငွေထုက်ဆါ။အိုသင့်ထုက်ဏို မွဲဆုံစးစါ အိုဟေဝ်လုံဆါ။ဆုံထိုင်ဏိုင်းလုံမိင်ဏိုဃူဝ် စက်တိုမိက်ဃေအဝ်ပေးတေငွ်စုံနစ် လုံ ဏင်ဏင်ဏို ခေအင်းလယ်သာလာဏို အိုသမးအိုဆင့်သယ် ထင်းထဝ်လုံအိုသမး ဃးစးဆေဝ်လုံ။ထိုင်ဏို ဖိုင် မိက် ခိုဆင့်ဏို မာပြိုင်ခိုက် ဝေင်တုး Vista,XP. ဆုံစးစိက်အိုယှာ စက်တိုမိက်သယ်ဆေဝ်လုံဆါ။ပုံလဝ်စးသာဏို ဏိုအေသိုစက်တိုမိက်အိုသမးသယ်ဏိုစါ ဏိုပိုင်မိုဏေဝ်ထစုဆာလုံမွဲ လုံဆုံဟယုံမာထိက်ထုက်ဏိုသယ်ဆေဝ်လုံ။ OS Xသယ်ဏို 10.11 (စး) EI ကုံပိုင်တေငွ် လုံထင်းဃှါ သယ်သမးမွဲမဝ်မိုလုံဆါ။

ပုံယုံလဝ်ဖုဟ်ကေဝ်သိုင်လာ ဏိုဃးခံစး ဆုံတိုယှာ သယ်လုံဖးဆါ။ အေဟိုင်အင်းဃှာသေ့ယှာဏေဝ် ဒစ်ဂျစ် တိုင် ဆုံစး စါ အေထစုဆာဆါ။ စးဆီငွေဃေ ဆုံလင်ဃေဏိုဏို ယောဝ်ဏေဝ်အေထစုဆာဟိုင် လဲကျိုင် လာ တူးစူးဖံင်းလုံစးတိုကေဝ်ဏိုလုံဖးသယ်ဆါ။

ဆုံထုက်ထင်းသင့်သယ်လုံဖး အိုဏိုကုံဆာပုံဃူင် သယ် အိုဝယ်ဆေဝ်ဟး။

ပုံသယ်လိုင်မာထစုဆာ ဆဝ်ဝ်ဃေဟာဝဲလုံဟိုင် ပါသိုဝ်ကဲလာ လုံလိုင်ဆံင်မာပုံယုံဆုံခါ ငွေထုက်လုံဖးဆါ။ သေ့ယှာကုံဃှိုင် လုံအိုဖိုင်ခေါဟ် ပုံယုံဆုံခါဟိုင် ပုံသယ်လုံဖး စးသာမာဖေ လုံဆုံထုက်ထင်း ပွိုင်တက်စုံရေငွ်သယ်လုံဖးဏို အိုလာဟိုင်ခေါဟ်ဆုံဃးအေ ထစုဆာစးဆိုင်ဃေ ဏိုသေ့ယှာဝယ်အိုခါယိုဝ် ဒစ်ဂျစ်တိုင်ဆုံစးစါ သယ် ဃးဆိုင်ဖိုင်ဝေ အိုသမးပွိုင်တက် ဆုံလင်ဖူးလင်ဆင့်အိုကျိုင်သယ်ဆါ။

- ဆုံတိုဖုံမိုအိုကဲထင်းဝေ ဆုံအင်းတိုင်ဆာသယ် အိုသမးပိုင်ဆုံထုက်ထင်းလုံဖး အိုဃးဃေ ဆုံမာပုံဃူင် ထာ လဝ်ဆါ။ အိုခေါဟ်စိင် ပုံဃူင်သာလာဃေ အိုကုံဆာ ပညာသေ့ဝ်ဆုံသေ့ယှာဏးသေ့သယ် လုက်ကာ လဝ်ဆါ။

ယ့်ဏယ်အင်းဏ်သခးသယ် အံ့ဥးဝေ့ဥေ့ဆုံသိုယာလုက်ကာဏ်ဆါ။အေမွဲ ဥးကေဝ်ထိုင်လာ
ဏ်ဆုံအင်းစာလိက်ခါ ဆုံကးဆုံဟယ် ခေ့ဖုံပုံကာအုံဆုံဂ်သိုယာ ဖုဟ်ထေ့ဆါ။အဲဒါ ဆိုင်
ဏးသိုဖှေ့လာ ပုံခင်အင်းစာဆုံစးစါ သယ် လုံအုံထေ့ဆုံအုံကျိုင်ဏ်ဆါ။(စး)ပုံသယ်ဆူမာဏါင်းထ
ဆုံထုက်ထင်း အုံထေ့ဆုံအုံကျိုင်ဥေ့ဝေင်ပွယ်ဆုံစးစါ ထေ့ဆုံလုံအုံစး အုံကျိုင်သယ်လုက်ကာ
ဏးသိုပွယ်တဝ်ကဲလာဆါ။